
  

  

 

 

ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 
Αθήνα, 4 Σεπτεμβρίου 2024 

ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΕΡΩΤΗΣΗ  

 
Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας  
 

Θέμα: Τουριστική «επένδυση» στην Αστυπάλαια εις βάρος του περιβάλλοντος και της φυσιογνωμίας του 

νησιού και παρά την ομόφωνη διαφωνία της τοπικής κοινωνίας  

 

Κύριε Υπουργέ, 

 

Συμφώνως με πρόσφατο δημοσίευμα της εφημερίδας Καθημερινή καθώς και σειράς άλλων δημοσιευμάτων, 

στην Αστυπάλαια πρόκειται να κατασκευαστεί τουριστική μονάδα με 300 βίλες σε έκταση 29.000 

τετραγωνικών μέτρων. Ο αριθμός των κλινών που θα διαθέτει η συγκεκριμένη μονάδα, αναμένεται να 

ξεπεράσει τους δύο υπάρχοντες οικισμούς του νησιού. Για το συγκεκριμένο ζήτημα στις 4 Ιουλίου του 2024 

το Κεντρικό Συμβούλιο Πολεοδομικών θεμάτων και αμφισβητήσεων του Υπουργείου σας εξέδωσε θετική 

γνωμοδότηση, παρά την διαφωνία μελών του καθώς και του Δημάρχου Αστυπάλαιας που παρίστατο.  

 

Όπως τόνισε ο Δήμαρχος τόσο κατά την συνεδρίαση του συγκεκριμένου οργάνου, όσο και κατά την 

τελευταία συνεδρίαση του Δημοτικού Συμβουλίου, το οποίο επίσης διαφώνησε ομοφώνως, η κλίμακα του 

έργου όχι μόνο αλλοιώνει την φυσιογνωμία του νησιού, αλλά δημιουργεί πολύ σοβαρά θέματα στις υποδομές 

του. Η «επένδυση» αυτή που αποτελεί μεγάλη οικιστική παρέμβαση στο νησί, είναι βέβαιο ότι θα προκαλέσει 

τεράστιο πρόβλημα σε βασικές ανάγκες όπως η ύδρευση, η ηλεκτροδότηση και η διαχείριση των 

απορριμμάτων. Περαιτέρω η «επένδυση» αυτή, είναι εκτός του πνεύματος της «βιώσιμης και ήπιας» 

ανάπτυξης όπως ο ίδιος ο πρωθυπουργός είχε υποσχεθεί από την Αστυπάλαια το 2021 στο πλαίσιο του 

προγράμματος «έξυπνο και βιώσιμο νησί». Θα αποτελέσει εν τέλει ένα ξένο σώμα στη λογική και το ύφος 

του νησιού, θα φέρει περισσότερα προβλήματα από ευκαιρίες, θα υποβαθμίσει το φυσικό περιβάλλον του 

τόπου. Παραλλήλως είναι απορίας άξια η σπουδή και η ταχύτητα με την οποία το Κ.Σ.Π γνωμοδότησε θετικά 

στον αποχαρακτηρισμό της συγκεκριμένης περιοχής από δασική, ενώ δεν έγινε σε άλλες περιπτώσεις για 

πολύ μικρότερες ιδιοκτησίες. Ερώτημα επίσης αποτελεί το γιατί δεν εφαρμόζεται η πρόβλεψη του άρθρου 2 

παρ. 4 του Προεδρικού διατάγματος του 2002 (17/05/2002 ΦΕΚ ΤΕΥΧΟΣ 402 Δ) περί μέγιστης 

επιτρεπόμενης δόμησης 1500 τμ ανεξαρτήτως μεγέθους ιδιοκτησίας γης. 

 

Δεδομένου ότι η τοπική κοινωνία, όπως εκφράζεται και από το Δημοτικό Συμβούλιο στέκεται ομοφώνως 

απέναντι σε αυτήν την «επένδυση» 

 

Δεδομένου ότι βρίσκεται σε πλήρη αντιδιαστολή με τα όσα η δική σας Κυβέρνηση δια στόματος μάλιστα 

του ίδιου του Πρωθυπουργού, εξήγγειλε στην Αστυπάλαια το 2021  

 

Ερωτάται ο Υπουργός  

1. Σκοπεύει η Κυβέρνηση και αν ναι με ποιες διαδικασίες να εγκρίνει την συγκεκριμένη «επένδυση» 

για την οποία ομοφώνως η τοπική κοινωνία της Αστυπάλαιας βρίσκεται απέναντι; 

2. Γιατί ενώ υπάρχουν σειρά ιδιοκτησιών που είναι χαρακτηρισμένες ως δασικές και δεν έχουν 

αποχαρακτηριστεί, εδώ το Κεντρικό Συμβούλιο Πολεοδομικών θεμάτων και αμφισβητήσεων του 

Υπουργείου Περιβάλλοντος, έδειξε τέτοια σπουδή και ταχύτητα και ενέκρινε ένα έργο που αλλοιώνει 

τον χαρακτήρα και το περιβάλλον του νησιού και μάλιστα χωρίς αυτό να διαθέτει τις ανάλογες 

υποδομές;  

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

Γιώργος Νικητιάδης 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ
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